
Zápisnica 
zo zasadnutia Komisie Mestského zastupiteľstva v Nitre pre mládež, školstvo 

a vzdelávanie zo dňa 10.decembra 2024 

 

Miesto zasadnutia: Centrum voľného času, Štefánikova trieda 63, Nitra 

 

Prítomní: podľa prezenčnej listiny 

Ospravedlnení: 3 

Neospravedlnení: 0 

Prizvaní / hostia: PaedDr. Mária Orságová, Vladymira Balera 

 

Program:  
 

1. Otvorenie  

2. Vyhodnotenie činnosti Komisie Mestského zastupiteľstva v Nitre pre mládež, školstvo  

    a vzdelávanie za rok 2024  

3. Rôzne  

4. Diskusia 

5. Záver 

 

 

Zasadnutie komisie viedla: RNDr. Marta Rácová  – predsedníčka komisie.  

  

Priebeh zasadnutia: 

 

K bodu 1/ 

Otvorenie 
Predsedníčka komisie RNDr. Marta Rácová otvorila zasadnutie Komisie Mestského 

zastupiteľstva v Nitre pre mládež, školstvo a vzdelávanie (ďalej len „komisie“), privítala 

prítomných a oboznámila ich s návrhom programu. Nakoľko k bodu Rôzne bola prizvaná 

Vladymira Balera, referentka odboru školstva, mládeže a športu – koordinátorka práce 

s mládežou, navrhla presunúť bod Rôzne za bod č.1. Členovia komisie súhlasili s návrhom 

programu, presunom bodu a nikto nemal námietky. 

 

 

K bodu 3/ 

Rôzne 

 

RNDr. Rácová – predložila komisii žiadosť Nitrianskej komunitnej nadácie, v ktorej žiada 

o finančnú podporu grantového programu Mladí nitrianski filantropi zaradením jeho 

financovania vyčlenenou finančnou čiastkou v rozpočte Mesta Nitry v roku 2025 (Príloha 

č.1). Vyzvala prítomnú koordinátorku pre prácu s mládežou o priblíženie programu. 

Vladymira Balera – predstavila program Mladí nitrianski filantropi, ktorý bol financovaný 

Mestom Nitra aj po iné roky, okrem posledných dvoch ročníkov, keď bol financovaný  

z fondu UNICEF. Program zahŕňa niekoľko projektov podporených grantmi vo výške 500 – 

600 €. Umožňuje mladým ľuďom  zo základných, stredných škôl, ale aj z mládežníckych 

organizácií realizovať vlastné projekty pre všetkých. Sú vytvorené skupiny mladých ľudí 

v počte 13 až 15 mládežníkov. 

RNDr. Rácová – podotkla, že by mohlo Mesto podporiť 15 projektov vo výške 500 € na jeden 

projekt – takto by sme ich mohli podporiť čo najviac.  



Vladymira Balera – privítala tento návrh, čo by bolo veľkým prínosom pre mládež a ich 

aktivity. Doplnila, že program je realizovaný Mestom Nitra v spolupráci s Nitrianskou 

komunitnou nadáciou. 

Ing. Hatala – navrhol projekt podporiť sumou 10 tisíc € z rozpočtu Mesta. 

 

Komisia sa zhodla na navrhovanej sume a následne prijala uznesenie:  

 

Komisia Mestského zastupiteľstva v Nitre pre mládež, školstvo a vzdelávanie                         

p r e r o k o v a l a   žiadosť Nitrianskej komunitnej nadácie o finančnú podporu grantového 

programu Mladí nitrianski filantropi v roku 2025 v rozpočte Mesta Nitry a uznesením 

č.38/2024 – KMŠaV  o d p o r ú č a   Mestskému zastupiteľstvu v Nitre   v y č l e n i ť 

finančné prostriedky vo výške 10 tisíc € na podporu grantového programu Mladí nitrianski 

filantropi v rozpočte Mesta Nitry v roku 2025. 

Hlasovanie za navrhnuté uznesenie - za: 9,   proti: 0,   zdržal sa: 0 

 

 

K bodu 2/ 

Vyhodnotenie činnosti Komisie Mestského zastupiteľstva v Nitre pre mládež, školstvo 

a vzdelávanie za rok 2024 

RNDr. Rácová – zhrnula činnosť komisie v roku 2024 (Príloha č.2). Venovala sa prehľadu 

investičných akcií v oblasti školstva, použitiu finančných prostriedkov na havarijné situácie, 

rekonštrukcie a opravy školských budov, ale upozornila na veľmi malú sumu finančných 

prostriedkov vyčlenených v rozpočte Mesta na rok 2025 na opravy školských budov – 300 

tisíc €, čo je nedostatočné. V druhej časti uviedla časť problémov v oblasti školstva v roku 

2024, na ktorých riešení participovala aj komisia školstva – napr. znovu otvorenie centra 

zdravia, spolupráca s odborom školstva na vytváraní návrhu nového modelu fungovania 

materských škôl, problémy jednotlivých materských a základných škôl a pod.. 

PaedDr. Orságová – vysvetlila farebné zvýraznenia v prehľade investičných akcií – 

financovanie havarijných situácií a akcie, ktoré sa zrealizujú počas zimných prázdnin. 

Doplnila, že bude potrebné riešiť aj Materskú školu, Staromlynská 2, Nitra, nakoľko dnes 

odpovedala na petíciu. 

RNDr. Rácová – podotkla, že prerobenie budovy bývalého archívu požaduje mestská časť 

prednostne pre účely seniorov, ale mal by byť dodržaný pôvodný zámer – v jednej časti 

materská škola, pretože budova na Staromlynskej už nevyhovuje, a v druhej časti priestory 

pre seniorov.  

Mgr. Ajdariová – na základe nedávnej návštevy Materskej školy Staromlynská potvrdila 

veľmi zlý stav budovy tejto materskej školy. 

 

K tomuto bodu komisia neprijala žiadne uznesenie. 

 

 

K bodu 3/ 

Rôzne  (pokračovanie) 

 

PaedDr. Orságová – informovala členov komisie, že Základná umelecká škola Jozefa 

Rosinského, Vajanského 1, Nitra má problémy – z dôvodu zníženia koeficientu pre základné 

umelecké školy má škola nedostatok finančných prostriedkov na vyplatenie miezd 

zamestnancom za mesiac december, ktoré by sa uložili do depozitu. 

RNDr. Rácová – vysvetlila situáciu, nakoľko je v tejto škole členkou rady školy. Okrem 

nedostatku finančných prostriedkov je tam nepriaznivá aj klíma školy, čo sa prejavuje 



v neprimeraných požiadavkách časti zamestnancov na riaditeľku školy. Požiadala prítomných 

poslancov – členov komisie o podporu návrhu vyčleniť z rozpočtu Mesta potrebné finančné 

prostriedky vo výške 150 tisíc € na dofinancovanie základnej umeleckej školy ešte v tomto 

kalendárnom roku na najbližšom zasadnutí mestského zastupiteľstva 12.12.2024. Malo by sa 

to schváliť pozmeňovacím návrhom. V opačnom prípade bude musieť riaditeľka základnej 

umeleckej školy prijať od 1.1.2025 racionalizačné opatrenia. V pozmeňovacom návrhu by 

malo byť presne určené, na čo môže škola tieto financie použiť – mzdy, odchodné, odstupné,  

na prevádzku - faktúry, rekreačné poukazy. Osloví s touto požiadavkou aj vedúceho odboru 

ekonomiky a rozpočtu Ing. Daniša. 

 

Komisia prijala k tejto požiadavke uznesenie: 

 

Komisia Mestského zastupiteľstva v Nitre pre mládež, školstvo a vzdelávanie                         

p r e r o k o v a l a  požiadavku Odboru školstva, mládeže a športu Mestského úradu v Nitre 

na dofinancovanie Základnej umeleckej školy Jozefa Rosinského, Vajanského 1, Nitra v roku 

2024  a uznesením č.39/2024 – KMŠaV  o d p o r ú č a   Mestskému zastupiteľstvu v Nitre                

v y č l e n i ť  v rozpočte Mesta Nitry finančné prostriedky pre Základnú umeleckú školu 

Jozefa Rosinského, Vajanského 1, Nitra  vo výške 150 tisíc € na dofinancovanie 

nevyhnutných nákladov v roku 2024 s použitím na mzdy, odchodné, odstupné,  na prevádzku 

- faktúry, rekreačné poukazy. 

Hlasovanie za navrhnuté uznesenie - za: 9,   proti: 0,   zdržal sa: 0 

 

Ing. Hatala – navrhol vopred prerokovať túto požiadavku s Ing. Danišom, aby nedochádzalo 

na zasadnutí mestského zastupiteľstva k stretom.  

 

Doc. PhDr. Katarína Welnitzová, PhD. prišla na zasadnutie komisie. 

  

 

K bodu 4/ 

Diskusia 

 

RNDr. Rácová – poďakovala členom komisie za veľmi dobrú účasť na zasadnutiach, keď 

bola komisia vždy uznášaniaschopná. Poďakovala sa im za činnosť, aktivitu a uviedla, že si 

váži prácu všetkých členov komisie. Poďakovala za spoluprácu aj odboru školstva, mládeže 

a športu. 

 

PaedDr. Orságová – poďakovala komisii za pomoc pri riešení problémov a podporu počas 

celého roka. 

 

 

K bodu 5/ 

Záver 

RNDr. Rácová  - poďakovala sa prítomným za účasť, zaželala všetkým príjemné prežitie 

nadchádzajúcich sviatkov. 

 

 

 

......................................                                           ...................................... 

PaedDr. Tatiana Vaňová, v. r.                                                  RNDr. Marta Rácová, v. r. 

       sekretár komisie                                                 predsedníčka komisie 



Uznesenie 
  

zo zasadnutia Komisie Mestského zastupiteľstva v Nitre pre mládež, školstvo 

a vzdelávanie zo dňa 10.12.2024  

 

 

Uznesenie č.38/2024 – KMŠaV 
   

K bodu 3/ 

 

Komisia Mestského zastupiteľstva v Nitre pre mládež, školstvo a vzdelávanie                         

p r e r o k o v a l a    

žiadosť Nitrianskej komunitnej nadácie o finančnú podporu grantového programu 

Mladí nitrianski filantropi v roku 2025 v rozpočte Mesta Nitry   

o d p o r ú č a    

Mestskému zastupiteľstvu v Nitre    

v y č l e n i ť  

finančné prostriedky vo výške 10 tisíc € na podporu grantového programu Mladí 

nitrianski filantropi v rozpočte Mesta Nitry v roku 2025. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  

.........................................                                ...................................... 

PaedDr. Tatiana Vaňová, v. r.                                                     RNDr. Marta Rácová, v. r. 

       sekretár komisie                                                 predsedníčka komisie 



Uznesenie 
  

zo zasadnutia Komisie Mestského zastupiteľstva v Nitre pre mládež, školstvo 

a vzdelávanie zo dňa 10.12.2024  

 

 

Uznesenie č.39/2024 – KMŠaV 
   

K bodu 3/ 

 

Komisia Mestského zastupiteľstva v Nitre pre mládež, školstvo a vzdelávanie                         

p r e r o k o v a l a   

požiadavku Odboru školstva, mládeže a športu Mestského úradu v Nitre na 

dofinancovanie Základnej umeleckej školy Jozefa Rosinského, Vajanského 1, Nitra 

v roku 2024   

o d p o r ú č a    

Mestskému zastupiteľstvu v Nitre                 

v y č l e n i ť   

v rozpočte Mesta Nitry finančné prostriedky pre Základnú umeleckú školu Jozefa 

Rosinského, Vajanského 1, Nitra  vo výške 150 tisíc € na dofinancovanie 

nevyhnutných nákladov v roku 2024 s použitím na mzdy, odchodné, odstupné,  na 

prevádzku - faktúry, rekreačné poukazy. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  

.........................................                                ...................................... 

PaedDr. Tatiana Vaňová, v. r.                                                   RNDr. Marta Rácová, v. r. 

       sekretár komisie                                                 predsedníčka komisie 


